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Spørgsmål nr. 117 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 

 

”Vil ministeren med henvisning til den fælles kronik i Berling-

ske den 13. september 2014 af de fire borgerlige partiledere, 

herunder den nuværende statsminister, og regeringspartiets 

forhenværende retsordfører Karsten Lauritzen, som garantere-

de, at der vil blive oprettet ungdomsdomstole samt at den kri-

minelle lavalder vil blive nedsat til 12 år, hvis der efter et valg 

ville være et blåt flertal, redegøre for, hvor langt regeringen er 

i forhold til ovenstående?” 

 

Svar: 

Som det fremgår af regeringsgrundlaget ”Sammen for fremtiden”, arbejder 

regeringen mod at indføre et helt nyt system for unge kriminelle. Der skal 

sættes mere konsekvent ind, og vi skal have gjort op med den berørings-

angst, man nogle gange oplever i forhold til helt unge kriminelle. Det er 

afgørende for regeringen, at vi sikrer, at unge – også dem under 15 år – 

konfronteres med alvoren og konsekvenserne af deres handlinger, og der 

skal være større spillerum til at skræddersy den sanktion, der er mest ef-

fektiv i den konkrete sag.  

 

Det er vigtigt, at vi finder løsninger, der virker og er langtidsholdbare. 

Derfor vil vi heller ikke haste ændringer igennem, men derimod bruge den 

nødvendige tid til gå i dialog med de relevante aktører på området. De 

myndigheder og fagpersoner, der har praktisk erfaring med området, skal 

inddrages og tænke med.  

 

Det arbejde er allerede i fuld gang og vil fortsætte i løbet af foråret.  


